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بحث حول الوضع الحالي والتدابير المضادة للتنمية اللوجستية السريعة للسكك الحديدية بين 

 والتجاري بين الصين وبيلاروس ياالصين وأوروبا من منظور التعاون الاقتصادي 
Abstract: With the steady progress of the "Belt and Road" initiative, China-Europe Railway Express have gradually become 

an important logistics channel connecting the Eurasian continent. This paper will focus on China and Belarus, analyze the 

current status of China-Europe Railway Express logistics, and propose feasible paths to promote the economic and trade 

development of the two countries, aiming to provide a reference for the development of China-Europe Railway Express 

logistics. 
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  لي ما

بجامعة سخوي طالبة ماجستير 

 الحكومية التقنية

مع التقدم المطرد لمبادرة "الحزام والطريق"، أصبح خط السكك الحديدية السريع بين الصين وأوروبا تدريجياً قناة لوجستية مهمة تربط  الخلاصة :
هذه الورقة على الصين وبيلاروسيا، وتحليل الوضع الحالي للوجستيات السريعة بين الصين وأوروبا، واقتراح بين القارة الأوراسية. ستركز 

 .مسارات مجدية لتعزيز التنمية الاقتصادية والتجارية بين البلدين، بهدف توفير مرجع لتطوير اللوجستيات السريعة بين الصين وأوروبا
 أوروبا السريع؛ الخدمات اللوجستية؛ بيلاروسيا؛ التنمية المنسقة -ين خط سكة حديد الص الكلمات المفتاحية :

 ا جريجوريفنا فينيكجأولأ. 

الحكومية بجامعة سخوي معيدة بقسم التسويق 

 التقنية 
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Introduction المقدمة  
"China-Europe Express" refers to the railway freight trains connecting China and 

Europe. So far, more than 100,000 China-Europe Express trains have been launched, and 

the service network basically covers the entire Eurasian continent. With the support of 

Belarus and other countries, the scale and efficiency of China-Europe Express trains have 

been significantly improved. This article aims to explore how China and Belarus can 

optimize the cooperation path in the development of China-Europe Express logistics, and 

put forward relevant suggestions, in order to provide a practical basis for the logistics 

development of China, Belarus and even the countries along the route. 

أوروبا السريع" إلى قطارات الشحن بالسكك الحديدية التي تربط -يشير مصطلح "قطار الصين

أوروبي سريع، -ألف قطار صيني 100بين الصين وأوروبا. وحتى الآن، تم إطلاق أكثر من 

 وتغطي شبكة الخدمة بشكل أساسي القارة الأوراسية بأكملها. وبفضل دعم بيلاروسيا ودول أخرى،

أوروبا السريعة بشكل كبير. تهدف هذه المقالة إلى -تم تحسين نطاق وكفاءة قطارات الصين

أوروبا -استكشاف كيف يمكن للصين وبيلاروسيا تحسين مسار التعاون في تطوير لوجستيات الصين

السريعة، وطرح اقتراحات ذات صلة، من أجل توفير أساس عملي لتطوير الخدمات اللوجستية في 

 بيلاروسيا وحتى الدول الواقعة على طول الطريق.الصين و
Results and discussion النتائج والمناقشة 

1.The development status of "China-Europe Railway Express" under the "The 

Belt and Road" initiative 

Current status of the development of the China-Europe Express. The China-

Europe Express was officially launched in 2011. At present, the China-Europe Express 

has become the most effective trade channel and a new type of international logistics 

public product for the international economic and trade cooperation of the "Belt and 

Road" [1-3]. The China-Europe Express has become an important logistics trade channel 

and bridge connecting the Eurasian continent. 

Current status of cooperation between China and Belarus. Belarus is one of the 

important checkpoints for China-Europe trains to enter Europe. In order to further 

strengthen economic and trade cooperation between the two sides, China and Belarus 

signed a number of cooperation agreements. Among them, the China-Belarus Jushi 

Industrial Park, as a key project of the "The Belt and Road" initiative, further 

strengthening the logistics cooperation between the two countries. 

2.Challenges facing the development of China-Europe Railway Express logistics 

Insufficient railway infrastructure. Limited track and station capacity prolong the 

transportation time of goods, which increases logistics costs and reduces transportation 

efficiency. Some infrastructure is aging and cannot meet the needs of efficient logistics. 

The level of logistics informatization is limited. The lack of an efficient 

information transmission system during transportation leads to many obstacles in the 

transportation process, affecting the accuracy and flexibility of cargo transportation. 

Inconsistent policy coordination and support. Due to the lack of a unified policy 

support and coordination mechanism among countries, operational efficiency and service 

quality are affected, and even the uncertainty of cargo delivery is increased. 

3.Exploration of development models and paths 

Build efficient logistics channels. Such as, use advanced technology to adjust track 

distances and shorten cargo transfer time. Build multimodal transport centers to integrate 

multiple modes of transportation and achieve one-stop cargo transfer. 

Promote the construction of digital logistics. Based on the development of the new 

era, digitalization has achieved rapid development and promoted the effective 

development of logistics and transportation economy. [2] Therefore, technologies such as 

big data can be used for real-time tracking and intelligent supervision to improve the 

transparency and reliability of logistics. 

Strengthen international exchanges and cooperation. Establish an effective and 

unified policy system. The two governments should formulate relevant agreements and 

policies based on national conditions to eliminate trade barriers between the two sides. 

Promote cultural integration and cooperation between the two countries. China 

and Belarus can add impetus to logistics development and cooperation by holding 

exhibitions and other activities and establishing logistics partnerships. 

أوروبعععا السعععريلي فعععي رطعععار مبعععا رة يالحععع ا  -الوضعععل الحعععالي لتقعععوير يققعععار ال عععي . 1

 والقريقي

أوروبما السمريع -الصمين . تمم إطملاق قطمارأوروبعا السعريل-الوضل الحالي لتقوير ققار ال عي 

أوروبمما السممريع القنمماة الت اريممة -. فممي الوقممح الحاأممر، أصممبح قطممار الصممين2011رسمممي ا فممي عمما  

مما جديممد ا مممن المنت ممات العامممة اللوجسممتية الدوليممة للتعمماون ا قتصمماد  والت ممار   الأكثممر فعاليممة ونوع 

ا السريع قناة ت اريمة لوجسمتية أوروب-[ أصبح قطار الصين1-3الدولي لمبادرة "الحزا  والطريق". ]

ا يربط القارة الأوراسية.  مهمة وجسر 

. تعد بيلاروسيا واحدة ممن نقماط التفتميل المهممة الوضل الحالي للتعاون بي  ال ي  وبيلاروسيا

الأوروبيمة إلمى أوروبما. وممن أجمل تعزيمز التعماون ا قتصماد  والت مار  -لدخول القطارات الصينية

بمر، وقعمح الصمين وبيلاروسميا عمدد ا ممن اتفاقيمات التعماون. ممن بينهما، منطقمة بين ال انبين بشمكل أك

البيلاروسمية، كمشمرور رسيسمي لمبمادرة "الحمزا  والطريمق"، ممما يعمز  -جوشي الصناعية الصمينية

 التعاون اللوجستي بين البلدين.

 روبا. التحديات التي تواجه تقوير لوجستيات السكك الحديدية السريعة بي  ال ي  وأو2

. تؤد  القدرة المحدودة للمسمار والمحطمة إلمى إطالمة البنية التحتية غير الكافية للسكك الحديدية

وقمح نقمل البضماسع، ممما يزيمد ممن تكماليف الخمدمات اللوجسمتية ويقلمل ممن كفماءة النقمل. بعم  البنيمة 

 التحتية قديمة و  يمكنها تلبية احتياجات الخدمات اللوجستية الفعالة.

. يؤد  ا فتقار إلى نظا  نقمل معلوممات فعمال أءنماء النقمل معلومات اللوجستية محدو مستوى ال

 إلى العديد من العقبات في عملية النقل، مما يؤءر على دقة ومرونة نقل البضاسع.

. بسبب ا فتقار إلى آليمة دعمم وتنسميق السياسمات الموحمدة تنسيق و عم السياسات غير المتسق

 كفاءة التشغيلية وجودة الخدمة، وحتى عد  اليقين بشأن تسليم البضاسع يزداد.بين البلدان، تتأءر ال

 . استكشاف نماذج ومسارات التنمية3

. مثممل اسممتخدا  التكنولوجيمما المتقدمممة لضممبط مسممافات المسممارات بنععاق قنععوات لوجسععتية فعالععة

المتعمددة وتحقيمق نقمل وتقصير وقح نقل البضاسع. بناء مراكز نقل متعددة الوساسط لدمج أنمماط النقمل 

 البضاسع في محطة واحدة.

. بناء  على تطور العصر ال ديد، حققح الرقمنمة تطمورا  تع ي  بناق الخدمات اللوجستية الرقمية

[ لذلك، يمكمن اسمتخدا  تقنيمات 2سريعا  وعز ت التنمية الفعالة  قتصاد الخدمات اللوجستية والنقل. ]

قح الفعلمي واششمراف المذكي لتحسمين شمفافية وموءوقيمة الخمدمات مثل البيانات الضخمة للتتبع في الو

 اللوجستية.

. إنشماء نظما  سياسمي فعمال وموحمد. ي مب علمى الحكمومتين تع ي  التبا لات والتععاون العدوليي 

صياغة ا تفاقيات والسياسات ذات الصلة بناء  على الظروف الوطنيمة ش المة الحمواجز الت اريمة بمين 

 ال انبين.

لتكامممل الثقممافي والتعمماون بممين البلممدين. يمكممن للصممين وبيلاروسمميا إأممافة  خممم لتطمموير تعزيممز ا

الخمممدمات اللوجسمممتية والتعممماون ممممن خممملال إقاممممة المعمممارة والأنشمممطة الأخمممرى وإقاممممة شمممراكات 

 .لوجستية
Conclusion  الخاتمة 

This study found that the China-Europe Express faces difficulties such as 

insufficient infrastructure and inconsistent policy coordination in its development 

process. In the face of many challenges, China and Belarus can jointly build an 

efficient logistics channel, deepen international cooperation and cultural 

integration, and achieve common development of the two countries' economy and 

trade. In the future, the China-Europe Express will usher in a broader 

development space and achieve higher quality development. 

البنيممممة  أوروبمممما السممممريع يواجمممم  صممممعوبات مثممممل-وخلصممممح الدراسممممة إلممممى أن قطممممار الصممممين

الأساسمممية غيمممر الكافيمممة والتنسممميق غيمممر المتسمممق للسياسمممات فمممي عمليمممة تطمممويره. وفمممي مواجهمممة 

العديمممد مممممن التحممممديات، يمكممممن للصمممين وبيلاروسمممميا بنمممماء قنمممماة لوجسمممتية فعالممممة بشممممكل مشممممتر ، 

وتعميمممق التعممماون المممدولي والتكاممممل الثقمممافي، وتحقيمممق التنميمممة المشمممتركة للاقتصممماد والت مممارة بمممين 

أوروبمما السممريع م ممال تنميممة أوسممع ويحقممق تنميممة -ن. وفممي المسممتقبل، سمميفتح قطممار الصممينالبلممدي

 ذات جودة أعلى.
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